

### 國立台中圖書館服務指南

- 1923年(民12)5月 日治時期設立，原名台中州立圖書館。
- 1946年(民35)3月 隸屬台灣省政府教育廳，改名台灣省立台中圖書館，原址在台中市自由路與民權路口。
- 1973年(民62)12月 遷建於台中市北區精武路現址正式啟用。
- 1976年(民65)6月 台中市南屯區興建黎明分館開館。
- 1997年(民86)5月 改隸台灣省政府文化處。
- 1999年(民88)7月 改隸行政院文化建設委員會，更名為國立台中圖書館，以輔導全國公共圖書館，塑造良好閱讀環境，推廣全民閱讀活動，營造終身學習的書香社會為宗旨。

### National Taichung Library Service Guide

- May 1923 Date of library establishment during the Japanese occupation of Taiwan. Originally named Taichung State Library.
- March 1946 Under the jurisdiction of Taiwan Provincial Government Educational Apparatus, name of library changed to Taiwan Province Taichung Library. Library originally located at the junction of Tzeyou Street and Minchuan Street in Taichung City.
- December 1973 Library moved to current location of Jingwu Road, North District, Taichung City.
- June 1976 Opening of NTL Liming Branch located in the Nantun District of Taichung City.
- May 1997 Changed to be under the jurisdiction of Taiwan Provincial Government's Department of Culture.
- July 1999 Changed to be under the jurisdiction of the Council of Cultural Affairs, Executive Yuan and officially renamed as National Taichung Library. The library aims to offer guidance to all public libraries in Taiwan, create a favorable reading environment, and promote reading activities to all citizens with the purpose of enabling a lifetime of learning.



## 一、引言

國立台中圖書館現有10個閱覽室，1個讀者自修室，2個新書櫥窗，及美國資料中心、留學資料中心、視聽媒體中心、網路資源中心、黎明分館；閱覽座位合計有862席，其中本館為725席，分館137席；另外還有2個會議室，1個研習教室，1個視聽室，以及藝文走廊、文化廣場與水舞廣場；並設有中興堂演藝廳1座，提供文化藝術活動之用，有1,240個座位。全部館藏有69萬7千多冊（件）。

依據教育部91年訂定「公共圖書館設立及營運基準」規定，公共圖書館開放時間，每週以不少於44小時為原則。而本館每週開放68小時，除每逢星期一及國定假日不開放外，星期二至星期六，每日上午9時至下午8時；星期日，上午9時至下午5時開放。若有特殊情況，則在各閱覽室另行公告。

本館網站(<http://www.ntl.gov.tw>)提供本館各項資訊、活動訊息及檢索服務，網站主要內容包括：行政資源、統計資料、公告事項、圖書館家族、借閱服務、館藏查詢、使用規定、活動資訊、參考諮詢、本館出版品、網路資源、數位典藏、特藏資料、文化志工等，並提供兒童版、英文版及PDA版。

## I. Introduction

National Taichung Library currently has 10 Reading Rooms, 1 Study Room, 2 New Arrivals Display Windows, and an American Corner, a Study Abroad Corner, a Multimedia Services Center, an Internet Services Center, and Liming Branch. There is seating for a total of 862 patrons (725 seats in National Taichung Library and 137 seats in Liming Branch). In addition, there are 2 Conference Rooms, a Lecture and Training Center, an Audio-Visual Room, Exhibition Corridors, Cultural Plaza and a Water-Dance Plaza. There is also the NTL Concert Hall in which cultural events are held. The Chung Shing Hall has total seating for 1,240 patrons. In total, the library has a collection of around 697,000 books.

The weekly service hours of NTL is 68 hours in total. It is closed on Mondays and national holidays. From Tuesday through Saturday, the NTL is open from 9:00 am to 8:00 pm. On Sundays, the library is open from 9:00 am to 5:00 pm.

The library website (<http://www.ntl.gov.tw>) provides information, news of activities and a search service. The website includes a children's version, an English version and a PDA version.